
Protokół Nr 5/11 
 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 
 

w dniu 20 października 2011 roku 
godzina 13.00 

 
 
Obrady rozpoczęły się o godzinie 13.00 i trwały do godziny 14.45.             
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Dróg, Komunikacji i 
Budownictwa ( lista obecności w załączeniu ). 
 
Ponadto na obrady przybyli również: 
−−−− Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
−−−− Członek Zarządu Michał Godowski 
−−−− Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniew Wróbel 
−−−− Naczelnik Wydziału Budownictwa Piotr Gąsiorowski 
 
Przewodniczący Komisji przywitał zebranych i zwrócił się z pytaniem, czy 
zgłaszają uwagi do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na 
posiedzenie. 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych uwag i przystąpiła do obrad według poniższego 
porządku: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
2. Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków. 
3. Informacja o bieżącej sytuacji „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w Masłowie. 
4. Aktualna informacja o pracy: 

•••• Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach, 
•••• Wydziału Komunikacji i Transportu, 
•••• Wydziału Budownictwa. 

5. Informacja o stanie przygotowań do akcji zimowego utrzymania dróg. 
6. Informacja z  realizacji „Strategii Rozwoju Turystyki w Powiecie Kieleckim”. 
7. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów uchwał na 

najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym w sprawie: 
• zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Kieleckiego na lata 2011-2030, 
• zmian w budżecie powiatu na 2011 r., 
• odpłatnego nabycia od ZDZ w Kielcach na własność Powiatu Kieleckiego 

nieruchomości, położonych w Chmielniku, oznaczonych w ewidencji gruntów 
jako działki Nr 1011/6 o pow. 0,0164 ha i Nr 1011/4 o pow. 0,0129 ha, dla których 
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Sąd Rejonowy w Busku-Zdroju prowadzi księgi wieczyste Nr KI1B/00005317/7                          
i Nr KI1B00005316/0 oraz udziału wynoszącego ½ części w nieruchomości 
gruntowej położonej w Chmielniku, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 
Nr 1011/5 o pow. 0,0098 ha, dla której Sąd Rejonowy w Busku-Zdroju prowadzi 
księgę wieczystą Nr KI1B00005318/4, 

8. Sprawy różne 
 

 

Ad 1. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Protokół Nr 4/11 z posiedzenia Komisji z dnia 16 września 2011 roku został 
przyjęty. 
 
 
Ad 2. 
Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków 
 
Odpowiedzi na wnioski zostały przekazane Komisji. 
Komisja po zapoznaniu się ze stanowiskiem Zarządu ponowiła wniosek w 
sprawie: 
 
Komisja ponownie wnioskuje do Zarządu Powiatu, by w budżecie na przyszły 
rok zaplanować zakup dwóch ciągników wielofunkcyjnych (z odpowiednim 
sprzętem do koszenia poboczy i rowów) na potrzeby obwodów drogowych. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad 3. 
Informacja o bieżącej sytuacji „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. z siedzibą w 
Masłowie. 
 
Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
„ Została zakończona inwestycja w pas startowy o długości prawie 1200 m.                     
i jest to maksymalna długość, na jaką pozwala obszar lotniska. W praktyce 
oznacza to, że nie może przyjmować samolotów najmniejszych pasażerskich, co 
jest uwarunkowane polskim prawodawstwem, które jest bardziej restrykcyjne, 
bo podobne lotnisko np. na Słowacji takie samoloty może przyjmować. 
W tej chwili Prezydent podpisał ustawę „Prawo lotnicze”, która pozwala 
takiemu lotnisku jak Masłów, bez stawania się lotniskiem publicznym, co jest 
związane z dużymi inwestycjami w infrastrukturę, obsługiwać ruch pasażerski 
samolotami do 19 pasażerów i w perspektywie ma widoki na to, żeby był 
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regularny ruch biletowy. Lotnisko zajmuje obszar 70,6 ha. 
Moim celem jest, aby lotnisko było jak najbardziej funkcjonalne i użyteczne dla 
regionu. W tej chwili lotnisko posiada status VFE, czyli do lotów z 
widzialnością, ale czynione są kroki, aby była możliwość przyjmowania 
samolotów w procedurze bez widzialności, to wiąże się z pewnymi 
inwestycjami, ale nie tak dużymi jak budowa pasu startowego. 
Podejmowanych jest szereg kroków, aby lotnisko było bardziej funkcjonalne. 
Planowany jest zakup aparatury GPS, której koszt wynosi 150-200 tys., do tego 
potrzebna jest zmiana statusu lotniska, prace kartograficzno obliczeniowe, 
ustalenie pewnych płaszczyzn, co się wiąże z rozszerzeniem stref ograniczeń 
budowlanych, dlatego, że lotnisko bez widzialności musi mieć bardziej łagodne 
warunki podejść. Będziemy wnioskować o zgodę na przygotowanie i wdrożenie 
tej procedury, jest to koszt 50-60 tys., będziemy wówczas przygotowani na 
instalację GPS. Wiąże się z tym również modernizacja oświetlenia. 
Istotną rzeczą jest powstanie budynku technicznego dla podmiotu, który 
zarządza operacjami technicznymi.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Jako udziałowcy będziemy musieli pokryć straty, a dziś mówi Pan, że będzie 
zwracał się o kolejne środki, czy przewiduje Pan zwiększenie składek, na jakiej 
zasadzie ma się to odbywać?” 
 
Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
„ Jeżeli chodzi o oświetlenie i budynek to inwestorem będzie tylko Urząd 
Marszałkowski. 
Strata na ten rok będzie podobna jak w zeszłym roku. Póki nie powstanie 
budynek techniczny nie ma możliwości rozwijania lotniska w kierunku tego, 
żeby mogło ono zarabiać, np. na wynajmie hangarów, dlatego, że w tej chwili 
większość terenu, gdzie możliwe jest inwestowanie, zajęte jest przez Aeroklub. 
Dopiero gdy powstanie budynek techniczny, Aeroklub zostanie przesunięty do 
budynku technicznego, zwolni się strefa publiczna i tam są planowane 
inwestycje, ale Urzędu Marszałkowskiego, które nie będą obciążały Spółki. 
Dzięki tym inwestycją możliwe jest zarabianie, bo na dzień dzisiejszy zarabiać 
można tylko na operacjach lotniczych, co nie jest dużym zarobkiem oraz na 
wynajmie jednego hangaru, który jest już postawiony, a reszty tak naprawdę nie 
ma gdzie postawić.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jaki jest koszt budynku technicznego?” 
 
Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
„ Jest to kwota około 5 mln.” 
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Radny Ireneusz Żak 
„ Ile metrów pasa brakuje, aby można było przyjmować samoloty z większą 
liczbą pasażerów?” 
 
Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
„ Na dzień dzisiejszy jest to 500 metrów.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„Czy w przyszłości jest możliwość wydłużenia pasa, żeby firma mogła 
zarabiać?” 
 
Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
„ Jest takie miejsce jak Obice i póki tu sprawa nie jest do końca przesądzona, to 
takie możliwości są. One wiążą się z dużymi inwestycjami, wykupem terenów, 
to są bardzo duże koszty.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Lotnisko w Obicach to są marzenia. To sprawa ekonomiczna, to sprawa 
przepływu ludzi. Ekonomiści będą liczyć, czy jest to opłacalne. Łódź mamy w 
zasięgu ręki, Rzeszów, a my stoimy w miejscu. Sieć będzie taka duża, że znów 
staniemy się zaściankiem.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Nie zgadzam się. Lotnisko w Obicach ma być lotniskiem „cargo”. Nie zagraża 
nam Okęcie, czy lotnisko w Rzeszowie, a lotniska w Niemczech, które dziś 
pełnią tą rolę. Wszystkie towary są tam przeładowywane i transportowane 
naszymi kiepskimi drogami, dlatego idea tego lotniska jest słuszna. Lotnisko w 
Masłowie może zostać jako małe lotnisko, ale widać, że przedłużenia pasa nie 
da się tam zrobić i dlatego jako Powiat wspierajmy to lotnisko bo jest nam 
potrzebne do szkolenia młodych ludzi, natomiast uważam, że trzeba walczyć o 
lotnisko w Obicach.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Fakt jest taki, że jest tam góra dolomitu i potrzeba około15 lat, aby kamień 
wydobyć i zniwelować ten teren.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jeśli nawet byłoby to 15 lat, to i tak bardzo dobrze.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Jeżeli wszystkie te inwestycje będą zrealizowane, powstanie rynek dla małych 
samolotów, to na czym będzie zarabiać lotnisko, jakie są możliwości?” 
Prezes Zarządu „ Lotnisko Kielce” Sp. z o.o. Robert Erdowski 
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„ Trzeba pamiętać o tym, że lotnisko jest pewnym kosztem. W Polsce są tylko 
trzy lotniska, które są rentowne. 
Dziś zarabiamy głównie na tym, że na lotnisku jest p. Sołowow, który płaci 
dzierżawę. Jeżeli zostanie zwolniona część lotniska, gdzie dziś jest Aeroklub, 
powstanie budynek techniczny, być może pojawią się kolejni chętni do 
postawienia hangarów. Jeżeli lotnisko będzie miało możliwość lądowania bez 
widzialności to zacznie przylatywać tu więcej biznesmenów, którzy będą 
wiedzieli, że lotnisko ich przyjmie i też będą za to płacić. 
Być może zostanie również zmodernizowana stacja paliw, jeżeli otrzymamy 
dotację. 
 
 
Ad 4. 
Aktualna informacja o pracy: 
 
 

•••• Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach 
 
Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Zakończyliśmy wszystkie postępowania przetargowe na zimowe utrzymanie 
dróg, czyli zakup soli, zakup piasku, przetarg na piaskarki, pługi, punkty 
załadunkowe ( w Bielinach, Daleszycach, Bodzentynie, Zagnańsku, Masłowie, 
Chęcinach ). 
Na ukończeniu są w większości wszystkie inwestycje drogowe, nie licząc tych, 
w których były opóźnione postępowania przetargowe.” 
 
 

•••• Wydziału Komunikacji i Transportu 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Wydział Komunikacji i Transportu w m-cu wrześniu załatwił 22 907 spraw. 
Filia w Strawczynie załatwiła 1385 spraw, filia w Bodzentynie 729 spraw, filia 
w Nowej Słupi 440 spraw, filia w Łagowie 358 spraw, filia w Rakowie 380, filia 
w Chmielniku 993 sprawy, filia w Bielinach 584 sprawy. 
Prowadzone są rozmowy z Wójtem Gminy Nowa Słupia, dotyczą one spraw 
lokalowych filii Wydziału Komunikacji, w związku z audytem trzeba poprawić 
stan bezpieczeństwa. Myślę, że wszystko da się pozytywnie załatwić i filia 
będzie mogła tam nadal funkcjonować.” 
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•••• Wydziału Budownictwa ( informacja w załączeniu ) 
 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Czy możliwe jest stworzenie 1-2 stanowisk, które obsługiwałyby tylko 
przedsiębiorców?” 
Naczelnik Wydziału Budownictwa Piotr Gąsiorowski 
„ Jest to możliwe, ale może przynieść pewne rozczarowania ze strony 
społeczeństwa, nie jest to uzasadnione, bo będzie to swego rodzaju 
zróżnicowanie społeczne.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Uważam, że przedsiębiorca powinien mieć zielone światło, bo on daje pracę.” 
 
Naczelnik Wydziału Budownictwa Piotr Gąsiorowski 
„ Najważniejsze jest to, że jeżeli jest dobrze zrobiona dokumentacja, to nie ma 
problemu wydłużania. Najgorsze jest to, że 70% spraw się odsyła, z braku 
dokumentacji, map i innych rzeczy, najczęściej wina leży po stronie 
projektantów.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Wydział, który Pan reprezentuje ma konkretne rzeczy do zrobienia i ma 
konkretne terminy i nie można dzielić ludzi na obywateli zwykłych i 
przedsiębiorców, którzy prowadzą działalność gospodarczą, bo byłoby to 
niezgodne z Konstytucją. Jest termin i on nas obliguje. 
Jeżeli będą do tego warunki, to powinna być dwuosobowa komórka, która 
będzie wyspecjalizowana w dużych projektach.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Z informacji, którą otrzymaliśmy wynika, że „tylko 20-30% wniosków o 
pozwolenie na budowę jest kompletnych i bez dodatkowych czynności można 
wszcząć postępowanie, na spowolnienie załatwiania spraw ma wpływ 
absorbowanie czasu pracowników na udzielanie wyjaśnień i pouczeń 
projektantów i inwestorów, około 70% zgłoszeń robót budowlanych nie 
wymagających pozwolenia na budowę zawiera błędy.”  
Nie może tak być, projektant czy inwestor wykonuje swoją pracę, a postępując 
w ten sposób przerzuca ją na Pana pracowników. Apeluję Panie naczelniku, aby 
tej sytuacji nie zostawiać w ten sposób i postaram się sprawdzić tą sprawę w 
przyszłym roku.” 
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Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ My ślę, że gdyby była osoba, która przy wpływie tych dokumentów od razu je 
weryfikuje, wówczas nie byłoby takiej sytuacji i dokumenty nie byłyby 
przyjmowane, aż do uzupełnienia. Trzeba zastanowić się nad zmianą tego 
systemu.” 
 
Naczelnik Wydziału Budownictwa Piotr Gąsiorowski 
„ Zastanawiałem się nad tym, obserwowałem jak to odbywa się w Urzędzie 
Miasta i chciałem przenieść to na nasz grunt. Uważam, że w Biurze Obsługi 
Klienta Starostwa powinien siedzieć merytoryczny pracownik Wydziału 
Budownictwa.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jaki jest stan wydawanych pozwoleń na budowę?” 
 
Naczelnik Wydziału Budownictwa Piotr Gąsiorowski 
„ W stosunku do roku poprzedniego wzrosła liczba tych pozwoleń.” 
 
 
W wyniku dyskusji Komisja sformułowała wniosek do Zarządu Powiatu: 
 
Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu o stworzenie merytorycznego 
stanowiska z zakresu budownictwa w biurze obsługi klienta do przyjmowania 
dokumentów: pozwoleń na budowę oraz zgłoszeń. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 

 

Ad 5. 
Informacja o stanie przygotowań do akcji zimowego utrzymania dróg. 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Standaryzacja dróg jest ustalona od początku powstania powiatów. Zmieniają 
się miejscowości, zmieniają się w związku z tym przepływy, komunikacja 
samochodowa, bo powstały osiedla. Czy można tą standaryzację zmieniać, kto 
to ustala i kto może zmienić?” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ My możemy to zmienić. Wiąże się to z wyższymi wydatkami.” 
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Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Zajmiemy się tym wiosną, żeby w przyszłym roku zweryfikować te standardy. 
Proponuję wpisać taki punkt do planu pracy Komisji w miesiącu kwietniu.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Powinniśmy jako Komisja wystąpić o zlikwidowanie standardu 6, gdzie 
odśnieżanie następuje po 48 godzinach.” 
 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ To będzie się wiązało z zakupem większej ilości sprzętu, albo z reorganizacją, 
a teraz nie jesteśmy w stanie tego zrobić.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jako radny powiatowy uważam, że jeżeli moi wyborcy mieliby czekać 48 
godz. na odśnieżenie, to powinienem złożyć mandat. To jest nie do pomyślenia, 
żeby w XXI wieku w promieniu 20-30 kilometrów od Kielc czekać 2 doby na 
odśnieżenie. Nie dopuszczam tego, wymagajmy tego od Zarządu, nie powinno 
być po tylu latach istnienia Powiatu, żebyśmy mieli jeszcze 6 standard.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ W gminie Górno jest droga 0320T z miejscowości Krajno Wymyślona dzieci 
dojeżdżają do szkoły. Mają czekać 48 godzin?” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Zajmiemy się tym w miesiącu kwietniu. Panie Dyrektorze proszę się 
przygotować.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Po raz kolejny zgłaszam problem zakupu maszyny do lania cieczą - solanki. 
Sypanie piasku złej jakości powoduje powstawanie mazi poślizgowej, co 
stwarza jeszcze większe niebezpieczeństwo. Uważam, że na zakrętach, 
wzniesieniach powinno używać się solanki, a na pozostałych piasek, ale dobrej 
jakości.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Czy nie można stosować grysiku zamiast piasku czy solanki, która przy 
wysokich mrozach zamarza?” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ U nas się tego nie stosuje.” 
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Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Grysik jest stosowany przy utrzymywaniu jezdni na biało, u nas jezdnia ma 
być czarna. 
 
 
Ad 6.  
Informacja z realizacji „Strategii Rozwoju Turystyki w Powiecie Kieleckim”. 
 
Komisja przyjęła informację z realizacji „Strategii Rozwoju Turystyki                            
w Powiecie Kielecki.” 
 
 
Ad 7. 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów 
uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym w sprawie: 
 
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

• zmian w budżecie powiatu na 2011 r., 
• odpłatnego nabycia od ZDZ w Kielcach na własność Powiatu Kieleckiego 

nieruchomości, położonych w Chmielniku, oznaczonych w ewidencji 
gruntów jako działki Nr 1011/6 o pow. 0,0164 ha i Nr 1011/4 o pow. 
0,0129 ha, dla których Sąd Rejonowy w Busku-Zdroju prowadzi księgi 
wieczyste Nr KI1B/00005317/7  i Nr KI1B00005316/0 oraz udziału 
wynoszącego ½ części w nieruchomości gruntowej położonej w 
Chmielniku, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka Nr 1011/5 o 
pow. 0,0098 ha, dla której Sąd Rejonowy w Busku-Zdroju prowadzi 
księgę wieczystą Nr KI1B00005318/4 

 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie powyższe projekty uchwał i omówiła trzy 
kolejne, o których wprowadzenie do porządku obrad Zarząd będzie wnioskował 
na sesji. 
 
Uchwały w sprawie: 
 

• zaciągnięcia zobowiązań w zakresie udzielenia dotacji dla Miasta i Gminy 
Daleszyce na zadanie pn. „ Remont drogi powiatowej nr 0365T Suków- 
Młyny- Marzysz- Komórki- Wojciechów w km 5+620 do km 6+980 

• powierzenia zarządzania drogą powiatową Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Daleszyce 
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Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Jest to sytuacja z ostatniej chwili, dotyczy Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych. W ubiegłym roku było tak, że ta sama droga trafiła do                        
„ schetynówki” i nie uzyskała dofinansowania, z tym, że wnioskodawcą 
wówczas był nie Powiat Kielecki a Gmina Daleszyce. 
Cała inwestycja wynosi 1 mln zł, na co składa się 30% dofinansowanie ze                      
„ schetynówki” i po 35% Gmina Daleszyce i Powiat Kielecki.” 
 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Na ostatniej sesji było dofinansowanie dla Piekoszowa, teraz zostaje 
wyciągnięta kolejna droga finansowana z dochodów własnych, czyli mieliśmy 
zakamuflowane gdzieś te pieniądze.” 
 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Za 30% nakładów finansowych budujemy drogę powiatową. Pieniądze 
pochodzą z budżetu PZD, który zostaje uchwalany przez Radę dla tej jednostki 
organizacyjnej. Chodzi o to, żeby to zadanie umieścić w budżecie na przyszły 
rok.” 
 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Nie godzę się na to. Tłumaczono mi, że droga w Zagnańsku nie weszła do 
programu, bo musi wejść ta gdyż jest projekt na drogę. Czy ja w październiku 
mam rozdzielać budżet roku 2012, proszę mi to wytłumaczyć.” 
 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Do 30 września należało składać wnioski do Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych. Gmina Daleszyce taki wniosek złożyła, 
prawdopodobnie dostała prośbę o uzupełnienie tego wniosku o stosowne 
uchwały, które podjęliśmy na poprzedniej sesji, tzn. uchwałę intencyjną o 
dofinansowanie tej drogi przez Powiat Kielecki i drugą uchwałę w sprawie 
przekazania w zarząd drogi powiatowej na okres realizacji tej inwestycji, bo 
samorządy nie mogą inwestować na nie swoich. Więc to służy temu, że jeżeli 
wszystko pójdzie dobrze, to za 30% będziemy mieć wybudowany poważny ciąg 
drogowy, a jeżeli nie, to te pieniądze przeznaczymy na inną drogę.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Jedyne, co trzeba, to Zarząd Dróg powinien już pracować nad „ schetynówką” 
na 2013 rok i myślę, że zajmiemy się tym w przyszłym roku.” 
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Radny Jan Cedro 
„ W tej konkretnej sytuacji byłoby niezręcznością nie podjąć tego działania.” 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał i omówiła kolejny                        
w sprawie: 
 

• zaopiniowania wniosku o dofinansowanie w 2011r. kosztów utworzenia 
Lokalnych Punktów Informacyjno – Konsultacyjnych ( LPIK ) w 
Bielinach i Zagnańsku ze środków Funduszu Pracy pozostających w 
dyspozycji ministra właściwego do spraw pracy 

 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Wolałbym, żeby te pieniądze przeznaczyć na staże dla młodych ludzi.” 
 
Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
 
Ad 8. 
Sprawy różne.  
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Chciałbym podnieść jedną rzecz i złożyć wniosek o wyróżnienie z-cy 
Dyrektora Zbigniewa Wróbla.” 
 
Członek Zarządu Michał Godowski 
„ Pan Dyrektor staje na wysokości zadania i jest bardzo zaangażowany w swoją 
pracę.” 
 
 
Komisja sformułowała wniosek do Zarządu Powiatu: 
 
Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu o wyróżnienie w formie premii 
finansowej z-cy Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniewa Wróbla                  
za bardzo dobrą dotychczasową pracę. 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Zwróciłem się do p. Starosty z interpelacją w sprawie rowu melioracyjnego.  
Ta interpelacja trafiła do PZD, dostałem odpowiedź odmowną, jak można 
załatwić tą sprawę?” 
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Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ My, jako Zarząd Dróg możemy robić prace tylko w obrębie pasa drogowego. 
W latach 90-tych istniały spółki wodne, które zajmowały się czyszczeniem tych 
rowów, teraz leży to w gestii gminy.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Te rowy to tzw. rowy szczegółowe i należą one do właścicieli gruntów i w 
myśl prawa wodnego, jeżeli te rowy są zamulone, zakrzaczone, to p. Starosta w 
myśl prawa wodnego powinien wydać właścicielowi gruntu decyzję nakazującą 
oczyszczenie tego rowu.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Dobrze byłoby, aby Starostwo opracowało taki dokument i dało nam jako 
ściągawkę, bo tych rowów jest naprawdę dużo.” 
 
Radny Andrzej Michalski 
„ Gminy Daleszyce i Raków dostały środki na melioracje.” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Trzeba tu rozróżnić, bo są takie cieki wodne, które mają swój numer lub nie 
mają. Jeżeli nie ma numeru to jest to ciek na działce jakiegoś prywatnego 
właściciela i jest częścią działki, jeżeli idzie przez kilka działek, to każdy 
właściciel działki powinien na swoim odcinku oczyścić ten rów, tylko, że nie 
zawsze jest to możliwe.” 
 
Radny Ryszard Mańkus 
„ Czy gmina Górno podpisała porozumienie z Powiatem odnośnie chodnika i 
kiedy będzie robiona ta inwestycja?” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Podpisała porozumienie, ale nie ogłosili jeszcze przetargu, bo wystąpili do nas 
o warunki techniczne na projekt.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Na jakiej zasadzie jest robiony chodnik w miejscowości Ciągłe?” 
 
Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Chodnik jest robiony wspólnie z gminą 50/50 i jest to porozumienie z tego 
roku.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Czy wpłynął wniosek o wspólną inwestycję Tumlin- Osówka.” 
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Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Nie wpłynął. Będziemy do końca miesiąca występować do gmin o przekazanie 
propozycji inwestycji, które chcą realizować.” 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała  
Magdalena Kaller 

 
Przewodniczący Komisji 

                                                                                      
 

                                                                                            Marek Kwiecień 
 
 
 
 
 


